
 
 

Onderzoek toegankelijkheid 
stemlokalen: veel quick wins 
De rekenkamer deed tijdens en rondom de 
verkiezingen van 22 november onderzoek 
of de stemlokalen toegankelijk waren voor 
kiezers met een lichamelijke beperking. De 
uitkomsten zijn op 10 april aan de raad 
verstuurd en op 30 mei besproken in de 
commissie Bestuur. 
Het onderzoek bracht vooral veel kleine 
tekortkomingen aan het licht. Die zijn 
allemaal vrij eenvoudig te verhelpen.  Om 
te beginnen door bij de voorbereiding van 
de verkiezingen duidelijk af te spreken wie 
wat doet als het gaat om toegankelijkheid. 
Als bij de inrichting van de stemlokalen de 
checklist van BZK wordt toegepast, moet 
het mogelijk zijn om veruit de meeste 
stemlokalen goed toegankelijk te maken. 
 

 
 
Sommige tekortkomingen hebben te 
maken met het gebouw waar een 
stemlokaal gevestigd is. Deze zijn minder 
makkelijk te verhelpen. Gelukkig geldt dit 
maar voor een paar locaties. 
Een goede spreiding van stemlokalen over 
de gemeente is ook van belang voor de 
inwoners, zowel met als zonder beperking. 
Spreiding kan dan ook een goede reden 
zijn om te kiezen voor een locatie die niet 
(optimaal) toegankelijk is en ook niet 
makkelijk toegankelijk te maken is. In dat 
geval is het van belang dat het college de 
raad daarover informeert. Uiteraard is het 

ook belangrijk dat kiezers goede informatie 
krijgen over welke locaties wel en welke 
niet toegankelijk zijn voor mensen met een 
beperking. Dat voorkomt dat mensen er ter 
plekke achter komen dat het voor hen niet 
mogelijk is om te stemmen.  
De informatievoorziening aan raad en 
burgers ging bij de laatste verkiezingen niet 
helemaal goed. De raad was vooraf niet 
geïnformeerd over het feit dat sommige 
stemlokalen niet aan de eisen voldeden. De 
informatie die via verschillende kanalen 
aan kiezers werd verstrekt was niet 
eensluidend. 

Onderzoek algoritmen nadert 
voltooiing 
De rekenkamer laat op dit moment een 
onderzoek uitvoeren naar het gebruik van 
algoritmen door en/of namens de 
gemeente IJsselstein. Dit onderzoek is 
vooral bedoeld om de gemeente bewuster 
te maken van zowel de risico’s van de inzet 
van algoritmen als van de mogelijkheden 
van die algoritmen te bieden hebben.  
Een workshop met raadsleden maakte 
onderdeel uit van de onderzoeksaanpak. 
Deze kon helaas niet doorgaan. In plaats 
daarvan haalt onderzoeksbureau Dialogic 
nu via een korte enquête de informatie op 
die we nodig hebben om dit onderzoek af 
te ronden. We rekenen op een goede 
respons. De verwachting is dat het rapport 
voor het zomerreces beschikbaar is.  
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Nieuwe onderwerpen gezocht 
De rekenkamer werkt met een ‘groslijst’ 
van onderwerpen die in aanmerking 
komen voor onderzoek. Omdat de 
rekenkamer bedoeld is om de raad te 
ondersteunen in diens controlerende taak, 
vragen we de raadsleden ongeveer eens 
per jaar om input. Daarmee actualiseren 
we de groslijst. Binnenkort zal er met het 
oog daarop een nieuwe vragenlijst onder 
de raadsleden worden verspreid. Daarna 
en op basis daarvan wil de rekenkamer 
graag in gesprek met de fracties. 

Voorzitter kondigt vertrek aan 
Rekenkamervoorzitter Rob Paulussen, rechts 
op de foto, heeft aangekondigd de rekenkamer 
in het najaar te willen verlaten. Hij gaat dan 
meer tijd besteden aan het verrichten van 
beleidsonderzoek, ook buiten de wereld van 
lokale rekenkamers. De begeleidingscommissie 
zal het lid Matthijs van den Berg voordragen 
voor benoeming als nieuwe voorzitter. De 
werving van een nieuw lid wordt op korte 
termijn opgestart, in samenwerking met de 
griffie en de begeleidingscommissie. 
 

 

Uit de regio 
Ook in Lopik deed de lokale rekenkamer 
onderzoek naar de toegankelijkheid van de 
stemlokalen. Hier besteedt de gemeente 
veel aandacht aan de spreiding van de 
stemlokalen. Die spreiding is gek genoeg 
geen punt van aandacht in de checklist 
toegankelijkheid die BZK heeft opgesteld, 

maar dit aspect is zeker in een landelijke 
gemeente zoals Lopik van groot belang. 
Lopik heeft in alle dorpskernen een 
stemlokaal, ook als er relatief weinig 
stemgerechtigden wonen. De rekenkamer 
onderschrijft dat de nabijheid van een 
stemlokaal een belangrijke voorwaarde is 
om kiezers met een lichamelijke beperking 
in staat te stellen zelfstandig hun stem uit 
te brengen. Van de tien Lopikse 
stemlokalen voldeden er  twee volledig aan 
de eisen, vier grotendeels en vier niet. Veel 
tekortkomingen zijn vrij makkelijk te 
verhelpen of te voorkomen. Ook in Lopik is 
de informatievoorziening aan raad en 
inwoners een aandachtspunt. 

Meer weten? 
Rapporten van de rekenkamer zijn te 
vinden op onze webpagina. 
Heeft u vragen? Neem dan contact op met 
Margreet Windhorst (secretaris) via 
secretaris_RK_IJsselstein@raamwerk.nu  

https://www.ijsselstein.nl/Bestuur_en_organisatie/Raad/Rekenkamer
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